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PROTOKÓŁ NR XV/2020 

Sesji Rady Gminy Damnica 

w dniu 30 stycznia 2020 r. 

 

 

Na stan 15 radnych obecnych było 15 radnych. 

 

Przewodniczył – Kazimierz Kozina 

Protokółowała – Barbara Imińska 

 

Sesję Rady Gminy otworzył o godz. 12: 00 Przewodniczący K. Kozina, który po przywitaniu 

radnych i gości stwierdził quorum radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy mają uwagi do 

przesłanego porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż wpłynęły wnioski Wójta Gminy Damnica           

o wprowadzenie do porządku obrad sesji dodatkowych projektów uchwał. 

Pierwszy wniosek z dnia 24 stycznia 2020 r.  o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Damnicy przy 

ul. Witosa, stanowiącej własność Gminy Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, kto z radnych jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad wnioskowanego projektu uchwały? 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie i ogłosił wynik głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosku Wójta Gminy Damnica z dnia 24 stycznia 2020 r. w sprawie wprowadzenia do 

porządku obrad Sesji projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości położonej w Damnicy przy ul. Witosa, stanowiącej własność Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że wniosek z dnia 24 stycznia 2020 r. o wprowadzenie 

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w Damnicy przy ul. Witosa, stanowiącej własność Gminy Damnica, został 

przyjęty. 
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Drugi wniosek z dnia 27 stycznia 2020 r. o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/146/2019 Rady Gminy Damnica z dnia 19 

grudnia 2019 r. w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, kto z radnych jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad wnioskowanego projektu uchwały? 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie i ogłosił wynik głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosku Wójta Gminy Damnica z dnia 27 stycznia 2020 r. w sprawie wprowadzenia do 

porządku obrad Sesji projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/146/2019 Rady 

Gminy Damnica z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że wniosek z dnia 27 stycznia 2020 r. o wprowadzenie 

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/146/2019 Rady 

Gminy Damnica z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, został przyjęty. 

 

Trzeci wniosek z dnia 28 stycznia 2020 r. o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie  ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez 

uczelnie oraz ustalenia specjalności i form kształcenia objętych dofinansowaniem w 2020 r. 

Zastępca Wójta G. Kiczmachowski poinformował, iż Wójt Gminy Damnica wycofuje 

wniosek z dnia 28 stycznia 2020 r. o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały       

w sprawie  ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez uczelnie oraz 

ustalenia specjalności i form kształcenia objętych dofinansowaniem w 2020 r. 

Radna I, Mędrkiewicz zwróciła się z pytaniem o powód wycofania wniosku. 

Radca prawny M. Pryputniewicz wyjaśnił, iż w dniu dzisiejszym otrzymał informację z 

nadzoru prawnego Wojewody Pomorskiego odnośnie nowej linii dotyczącej wykładni 

przepisów prawa, które były podstawą do podejmowania aktów z zakresu dofinansowania 

dokształcania zawodowego nauczycieli. Do tej pory przepis nie określał jednoznacznie jaki 

organ w samorządzie winien przyjmować plan dofinansowania – Rada Gminy czy Wójt 
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zarządzeniem. W Województwie Pomorskim były dwie szkoły: jedna mówiła, że robi to Wójt 

zarządzeniem, natomiast druga, że Rada Gminy. I tak było to stosowane w Gminie Damnica. 

Wyroki Sądu Administracyjnego były z jednie strony na poparcie jednej szkoły jak i na 

poparcie drugiej szkoły. Z otrzymanej informacji wynika, że na skutek nowych wyroków 

sądów Wojewoda będzie konsekwentnie pilnował, aby w całym województwie we wszystkich 

gminach było jednolicie, że kompetencja do przyjęcia tego planu leży po stronie Wójta. Jeżeli 

Rada Gminy podejmie taką uchwałę, wówczas można spodziewać się postępowania 

nadzorczego zmierzającego do uchylenia tej uchwały. 

Porządek obrad po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe; 

a) otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie i rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

2. Informacja z działalności Wójta Gminy Damnica w okresie międzysesyjnym. 

3. Informacja z realizacji wniosków i interpelacji radnych złożonych w okresie 

międzysesyjny. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2020 r. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica 

na lata 2020 - 2027. 

6. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. "Opracowanie dokumentacji projektowej na przebudowę drogi 

powiatowej nr 1139G na odcinku Damnica-Główczyce (gm. Damnica i gm. Główczyce). 

7. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań   

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Damnica dla działek oznaczonych 

numerem ewidencyjnym 20/2, 20,4, 20,5, 20,6, 30,1 31, 32 położonych w obrębie 

ewidencyjnym 0009 Łebień, gmina Damnica. 

8. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Damnica. 

9. Projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

10. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Damnica na 2020 r. 

11. Sprawozdanie z pracy stałych Komisji Rady Gminy Damnica za 2019 rok. 

12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Damnica na 2020 r. 

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej            

w Damnicy przy ul. Witosa, stanowiącej własność Gminy Damnica. 

14. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/146/2019 Rady Gminy Damnica         

z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie Sesji. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż protokół z poprzedniej Sesji tj. 19 grudnia 

2019r. został sporządzony, podpisany i opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej 

Urzędu Gminy Damnica. 

 

Ad. 2 

Wójt Gminy A. Kordylas przedstawił informację z działalności w okresie międzysesyjnym. 
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Informacja stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Radny P. Obert podziękował Wójtowi A. Kordylasowi za przyznanie nagrody, aczkolwiek ma 

wątpliwości, czy jako radny powinien ją przyjąć. Poinformował, iż zdecydował przekazać tę 

nagrodę na rzecz Stowarzyszenia Promyk. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

 

 Ad. 3 

Informację z realizacji interpelacji i wniosków radnych zgłoszonych w okresie 

międzysesyjnym radni otrzymali i zapoznali się z nią. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Radny W. Wilkowski poinformował, iż treść odpowiedzi otrzymanych od Wójta Gminy na 

złożone wnioski nie zaspakaja jego ciekawości w poruszonych kwestiach i nie zadawala 

realizacja wniosków. W odpowiedzi na wniosek dotyczący działek na tzw. Szwecji w 

Bobrownikach chciałby uzyskać odpowiedź na następujące pytania: 

1) czy ktokolwiek przyjrzał się sytuacji na miejscu i określił zakres koniecznych czynności? 

2) czy możliwość stworzenia bezpiecznego szlaku komunikacyjnego dla kilkudziesięciu 

rodzin z tego osiedla, w tym dzieci nie jest wystarczającym powodem, aby sprawę 

potraktować jako ważną? 

3) czy ktoś mógłby określić w przybliżeniu kwoty jakie należałoby zabezpieczyć, o których 

jest mowa w odpowiedzi? 

Jeżeli chodzi o drugi wniosek dotyczący parku w Bobrownikach rodzą się następujące 

pytania: 

1) jakiego rodzaju jest to wiedza, o której mowa w odpowiedzi i skąd ona pochodzi? 

2) czy można  w przybliżeniu określić o jakich kwotach się mówi? 

Obie sprawy są bardzo ważne dla społeczności lokalnej i chciałby kontynuować rozmowy      

w powyższych kwestiach. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas poinformował, iż przyjrzy się jeszcze raz złożonym wnioskom i 

udzieli odpowiedzi. 

 

Ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2020 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                  

w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2020 r. 
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Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2020 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XV/158/2020 w sprawie  zmian              

w budżecie Gminy Damnica na 2020 r. została podjęta. 

 

 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2020-2027 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie zmian w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2020-2027     

i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 200 - 2027 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XV/159/2020 w sprawie  zmian              

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2020-2027 została podjęta. 
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Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. "Opracowanie dokumentacji projektowej na przebudowę drogi 

powiatowej nr 1139G na odcinku Damnica-Główczyce (gm. Damnica i gm. Główczyce). 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu  i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. "Opracowanie dokumentacji projektowej na przebudowę drogi 

powiatowej nr 1139G na odcinku Damnica-Główczyce (gm. Damnica i gm. Główczyce) 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XV/160/2020 w sprawie wyrażenia woli 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na realizację zadania pn. "Opracowanie 

dokumentacji projektowej na przebudowę drogi powiatowej nr 1139G na odcinku Damnica-

Główczyce (gm. Damnica i gm. Główczyce), została podjęta. 

 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań         

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Damnica dla działek oznaczonych 

numerem ewidencyjnym 20/2, 20,4, 20,5, 20,6, 30,1 31, 32 położonych w obrębie 

ewidencyjnym 0009 Łebień, gmina Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu  i ogłosił wynik 

głosowania: 
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Głosowano w sprawie: 

projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań         

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Damnica dla działek oznaczonych 

numerem ewidencyjnym 20/2, 20,4, 20,5, 20,6, 30,1 31, 32 położonych w obrębie 

ewidencyjnym 0009 Łebień, gmina Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XV/161/2020 w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Damnica dla działek oznaczonych numerem ewidencyjnym 20/2, 20,4, 

20,5, 20,6, 30,1 31, 32 położonych w obrębie ewidencyjnym 0009 Łebień, gmina Damnica, 

została podjęta. 

 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniu wspólnym Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i 

przedstawił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wojciech Wilkowski 

 



8 
 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że uchwała Nr XV/162/2020 w sprawie nadania nazwy 

ulicy w miejscowości Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt został omówiony na posiedzeniach  

Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XV/163/2020 w sprawie trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków 

jego funkcjonowania, została podjęta. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Damnica na 2020 r. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia planu pracy Rady Gminy Damnica na 2020 r. i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Damnica na 2020 r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



9 
 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XV/164/2020 w sprawie uchwalenia 

planu pracy Rady Gminy Damnica na 2020 r., została podjęta. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

sprawozdań z pracy Komisji za 2019 rok. 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – sprawozdanie przedstawiła przewodnicząca Komisji E. 

Diegner. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu – załącznik nr 3. 

 

Komisja Oświaty i Spraw Społeczno-Socjalnych -  sprawozdanie przedstawiła 

przewodnicząca Komisji S. Seweryńska. 

Sprawozdanie w załączeniu do niniejszego protokołu – załącznik nr 4. 

  

Komisja Budżetu i Finansów – sprawozdanie przedstawiła przewodnicząca Komisji                     

A. Szarłot-Dietrich. 

Sprawozdanie w załączeniu do niniejszego protokołu – załącznik nr 5. 

  

Komisja Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Inwestycji – sprawozdanie przedstawił 

przewodniczący Komisji Ł. Malinowski. 

Sprawozdanie w załączeniu do niniejszego protokołu – załącznik nr 6. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionych sprawozdań. 

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Damnica 

na 2020 r. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                  

w sprawie uchwalenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Damnica na 2020 r.             

i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Damnica 

na 2020 r. 



10 
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XV/165/2020 w sprawie uchwalenia 

planów pracy stałych komisji Rady Gminy Damnica na 2020 r., została podjęta. 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej                  

w Damnicy przy ul. Witosa, stanowiącej własność Gminy Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                  

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Damnicy przy ul. 

Witosa, stanowiącej własność Gminy Damnica i ogłosił wynik głosowania:  

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej                  

w Damnicy przy ul. Witosa, stanowiącej własność Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XV/166/2020 w sprawi wyrażenia 

zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Damnicy przy ul. Witosa, stanowiącej 

własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/146/2019 Rady Gminy Damnica z dnia 

19 grudnia 2019 r. w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 
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Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniu wspólnym Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                  

w sprawie zmiany uchwały nr XIV/146/2019 Rady Gminy Damnica z dnia 19 grudnia 2019 r. 

w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki tej opłaty i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/146/2019 Rady Gminy Damnica z dnia 

19 grudnia 2019 r. w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł Obert, Patryk Pałucki, 

Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Marcin Jarzmicki, Iwona Mędrkiewicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XV/167/2020 w sprawie zmiany 

uchwały nr XIV/146/2019 Rady Gminy Damnica z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, 

została podjęta. 

 

Ad. 24 

Przewodniczący K.Kozina poinformował, iż Wójt Gminy Damnica, zgodnie                             

z obowiązującymi przepisami złożył do Rady Gminy Damnica sprawozdanie za 2019 rok        

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli, na poszczególnym stopniu awansu 

zawodowego, w szkołach prowadzonych przez Gminę Damnica. 

Ze sprawozdaniem można zapoznać się na stanowisku ds. obsługi Rady Gminy. 

 

Radny Z. Kaźmierski odniósł się do ostatnich napraw awarii jakie miały miejsce w 

Bobrownikach. Stwierdził, że w gminie jest dużo awarii i nie może być tak, że są one 

naprawiane beż żadnego nadzoru i kontroli. Awaria w Bobrownikach usuwana była w 

godzinach wieczornych bez oświetlenia i bez nadzoru technicznego, bez odpowiednich 

narzędzi do pracy. Nie była to jedyna taka sytuacja. Zwrócił się z prośbą do Dyrektora ZGK, 

aby zmobilizować kierownictwo do pracy, aby nadzór nie był wykonywany z za biurka. 

Kolejna sprawa to problem odprowadzenia wody z działki mieszkańca miejscowości Damno. 

Rura została tam rozbita, na posesji została wykopana dziura, w której zbiera się woda, nie 

została zabezpieczona. Zwrócił się do Dyrektora ZGK, aby sprawdzić sytuację na miejscu. 



12 
 

 

Dyrektor ZGK A. Winsztal w pierwszej kwestii poruszonej przez radnego dotyczącej awarii 

w Bobrownikach wyjaśniła, iż od początku do końca osobiście nadzorowała prace związane z 

usunięciem awarii. Także na jej prośbę i polecenie pracownik podjął się tej pracy. Za 

wszystko odpowiedzialna była Dyrektor ZGK i pod jej nadzorem awaria została usunięta. 

Natomiast jeżeli chodzi o sytuację w Damnie przeprowadzono rozmowę z właścicielami 

działek, na których gromadzi się woda deklarując pomoc w odprowadzeniu wody, jednakże 

ZGK nie wykona całości prac, ponieważ dwie działki stanowią własność prywatną. Dyrektor 

ZGK zaoferowała pomoc ale potrzebuje trochę czasu, aby podjąć się powyższego, ponieważ 

Zakład ma swoje zadania, które powinien wykonać w pierwszej kolejności. Ponadto Dyrektor 

stwierdziła, iż zakład nie ma wpływu na ilość awarii sieci. Użytkownicy sieci nie do końca 

stosują się do przepisów i wsypują do sieci wszystko, co powoduje, że pompy się palą i nie 

ma na to wpływu. Sprzęt na hydroforniach i przepompowniach nie jest nowy i należałoby go 

sukcesywnie wymieniać. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas wyjaśnił, że w Bobrownikach jest trudna sytuacja, ponieważ jest to 

jedyna miejscowość, która ma tylko jedną studnię. W budżecie gminy należy zabezpieczyć 

środki finansowe, aby wykonać drugą awaryjną studnię. W ubiegłym roku wybudowano 

drugą studnię w Mianowicach, natomiast w bieżącym roku planuje się budową studni w 

Bobrowanikch, aby nie było sytuacji, że w przypadku awarii mieszkańcy zostają pozbawieni 

wody. Wójt Gminy A. Kordylas potwierdził, iż w dniu awarii w Bobrownikach Dyrektor      

A. Winsztal uczestniczyła w spotkaniu z sołtysami i na bieżąco monitorowała i nadzorowała 

sytuację w Bobrownikach. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do Dyrektor ZGK, czy Zakład dysponuje 

odpowiednimi narzędziami i sprzętem do usuwania awarii? Czy może ma jakieś potrzeby w 

tym zakresie? 

 

Dyrektor ZGK A. Windztal odpowiedziała, że część narzędzi pozyskuje się na bieżąco            

a część Zakład posiada. Dyrektor przedstawi radnym na Komisjach stan sprzętu i zwróci się 

do Rady Gminy o możliwość zakupienia nowego sprzętu. Dodała, iż jest potrzeba 

dofinansowania Zakładu Gospodarki Komunalnej ale Zakład stara się działać sprawnie            

i szybko. 

 

Radna I. Mędrkiewicz podziękowała Dyrektor ZGK A. Winsztal za natychmiastową reakcję 

na zgłoszoną sytuację zagrażającą bezpieczeństwu dzieci uczęszczających do szkoły. Zostało 

to wykonane bardzo szybko i pod właściwym nadzorem. 

 

Pan J. Puchała przedstawił Radzie problem działek zalewanych przez wodę, co spowodowane 

jest niedrożną studzienką, która nie odprowadza wody, Sprawę zgłosił w maju 2019 r. 

Dyrektorowi ZGK w Damnicy. Pracownicy ZGK rozkopali, rozebrali rurę i tak zostawili. 

Woda zalała sąsiednią działkę do tego stopnia, że nie można wjechać ciągnikiem. 

Wielokrotnie zwracał się do Dyrektora ZGK o pomoc w rozwiązaniu problemu. Minęło 8 

miesięcy i nic w temacie nie zrobiono. Obecna Pani Dyrektor ZGK była na wizji w terenie i 
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straszy prawem wodny, bo zanieczyszczona została działka. Problem wynika z tego, że gmina 

tak wybudowała drogę betonową, że w czasie opadów woda spływa z góry na działki i zalewa 

je a także nowo budowane domy. Należy doprowadzić do udrożnienia studzienki i wykonania 

odpowiedniego odprowadzenia wody.  Ponadto P. J. Puchała poruszył kwestię drogi gminnej, 

która biegnie za jego posesją w kierunku plebanii. Droga jest wąska ma zaledwie 2,5 m i nie 

można w nią wjechać ciągnikiem i  sprzętem rolniczym. Zwrócił się do Rady o wykonanie 

nawierzchni na drodze gminnej od jego posesji w kierunku cmentarza. Doga tą uczęszcza 

dużo osób udających się na cmentarz a w czasie opadów deszczu jest praktycznie 

nieprzejezdna. 

Pan J. Puchała zwrócił się z pytaniem dotyczącym opakowań po płynie AGRO, który dolewa 

się do nowoczesnych ciągników. Nikt nie chce przyjąć pustych opakowań. Co z nimi zrobić? 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował jeżeli podpisuje się umowę i kupuje płyn AGROS 

lub środki ochrony roślin to firma, która sprzedaje jest zobowiązana do odbioru pustych 

opakowań lub przedstawia firmę, która je odbierze.  

 

Wójt Gminy A. Kordylas odpowiedział, iż sprawdzi jak można pomóc w kwestii odbioru 

pustych opakowań. Natomiast w kwestii odprowadzenia wody rozważy z Panią Dyrektor 

ZGK jak ten problem najszybciej rozwiązać. 

 

Pan J. Piskuła odniósł się do kwestii opłaty śmieciowej. Mieszkańcy Strzyżyna na ręce Pana 

Wójta złożyli protest i wyrazili swoje niezadowolenie z przyjętej metody poboru opłaty 

śmieciowej. Stwierdził, że metoda naliczania opłaty za śmieci wg zużycia wody nie jest 

sprawiedliwa dla wszystkich mieszkańców a podjęta uchwała spowoduje wzrost kosztów 

związanych z opłatą śmieciową dla wielu mieszkańców. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas wyjaśnił, iż 99% mieszkańców gminy jest zadowolonych z 

przyjętego systemu opłaty za śmieci. Niezadowolenie z systemu są rolnicy, którzy nie mieli 

podwójnego licznika albo ci mieszkańcy, którzy mają baseny kąpielowe i mają duże zużycie 

wody. Dlatego Wójt Gminy zaproponował Radzie rozwiązane, które zostało dziś przyjęte, 

aby w szczególnych przypadkach, po założeniu dodatkowych liczników przyjąć do opłaty 

śmieciowej zużycie wody z 3 ostatnich miesięcy. Uwagi, które wpłynęły do Wójta Gminy 

zgłosiły osoby, które mają baseny kąpielowe. Natomiast wszyscy mieszkańcy, z którymi Wójt 

Gminy rozmawiał są zadowoleni z przyjętego systemu poboru opłaty śmieciowej. Sołtys 

sołectwa Strzyżyno przekazał Wójtowi protest mieszkańców. Po rozmowie i przeliczeniu 

zużycia wody okazało się, że osoby które podpisały się pod protestem zgodnie z nowym 

systemem zapłacą mniej za śmieci np. osoba, która ma 9 dzieci wg starego systemu 

zapłaciłaby 225 zł. a wg nowego systemu 75 zł., inna osoba zamiast 25 zł, wg nowego 

systemu zapłaci 11 zł. Wyjątek stanowi rodzina Pana Piskuły i jeszcze jednej osoby. Nie 

można więc wypowiadać się w imieniu wszystkich mieszkańców. W nowym systemie tracą 

osoby, które nie oszczędzają wody. Wodę należy oszczędzać. Jeżeli ktoś zużywa więcej wody 

np. do basenu lub do celów rolniczych, to należy założyć drugi licznik. 

Wójt Gminy zaproponował Radzie Gminy dwie formy naliczania opłaty za śmieci – jeden 

projekt uchwały opłata od osoby min. 25 zł. a drugi projekt uchwały wysokość opłaty w 
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zależności od aktywności poboru wody czyli od zużycia. Wielu mieszkańców naszej gminy 

wynajmuje mieszkania np. dla obcokrajowców, a za śmieci za niech nie płaci. Wielu 

mieszkańców unikało opłaty za śmieci i nie są to mieszkańcy biedni. W przypadku 

miejscowości Strzyżyno można zaproponować mieszkańcom przeprowadzenie konsultacji 

społecznych, aby mogli wypowiedzieć się wg jakiego systemu chcą płacić za śmieci. Jeżeli 

mieszkańcy opowiedzą się za systemem od osoby wówczas Wójt Gminy zaproponuje Radzie 

Gminy przyjęcie dla miejscowości Strzyżyno systemu od osoby. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Gmina na gospodarce odpadami nie zarabia ani 

złotówki a wręcz przeciwnie dokłada jeszcze z budżetu. System gospodarki odpadami musi 

się bilansować, czyli wpływy z opłat za śmieci muszą pokryć koszty z tym związane. Rada 

Gminy podjęła taką uchwałę i bierze za tę decyzję pełną odpowiedzialność. Jeżeli po roku 

okaże się, że system ten był zły to go zmienimy. 

 

Radca prawny M. Prytputniewicz wyjaśnił, że wszystkie metody poboru opłaty za śmieci 

wymyślił ustawodawca t. od powierzchni mieszkania, od zużycia wody i od ilości 

mieszkańców. Każda z metod jest zgodna z prawem a Rada Gminy wybiera jedną z nich. 

Każda metoda ma swoje plusy i minusy ale każda jest legalna. Radca M. Pryputniewicz 

stwierdził, iż znane mu są wszystkie uchwały Rad w kraju, w których wybrano metodę opłaty 

za śmieci od zużycia wody i stwierdza, że uchwała Rady Gminy Damnica jest najlepsza pod 

względem legislacyjnym a podjęta dziś uchwała jest nowum w kraju 

 

 

 

Ad. 13 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 13:50 zamknął obrady XV Sesji Rady 

Gminy Damnica. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała        Przewodniczący 

Barbara Imińska       Kazimierz Kozina 

 

 


